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میشود حراجشمشطلایکشنبهبرگزار
 با وجود تغییر ساعت کاری بانک ها اما خللی در برگزاری 
جلسات حراج شمش طلا ایجاد نشده و چهلمین حراج 
۷ مردادماه( برگزار خواهد شد. چهلمین  وز یکشنبه) ر
حراج شمش طلا روز یکشنبه )۷ مردادماه( برگزار خواهد 
شد و به خریداران توصیه می شود که فرایند تسویه را از 
طریق پرداخت آنلاین انجام دهند. خریداران و متقاضیان 
واریز  را  تومانی خود  ۳۵۰ میلیون  از قبل وجه الضمان 
می کنند و از روزهای قبل این مبلغ برای شرکت در حراج 
واریز شده است. روز یکشنبه که حراج برگزار شد، خریداران 
می توانند، فرایند تسویه خود را انجام دهند و تغییر ساعت 
کاری بانک ها خللی در فرایند خرید متقاضیان شمش طلا 

ایجاد نمی کند. 
 

بایدخسارتصنایعراجبرانکند توانیر
 رئیس کمیسیون صنایع اتاق بازرگانی تبریز از وضعیت 
نامطلوب تامین برق صنایع در آذربایجان شرقی و ضررهای 
میلیاردی وارد بر صنایع استان گفت و اظهار کرد که توانیر 
براساس قانون باید خسارت صنایع را جبران کند. یونس 
رگانی  باز اتاق  صنایع  کمیسیون  رئیس   ، پایدار کبرپور  ا
تبریز در گفت وگو با ایلنا از وضعیت نامطلوب تامین برق 
صنایع در استان آذربایجان شرقی خبر داد و گفت: قطعی 
برق واحدهای صنعتی استان یک روز در هفته حتمی و 
روز دوم احتمالی است، همچنین واحدهای صنعتی که 
مصرف برق روزانه آنها بیش از دو مگاوات است با کاهش 
۵۵درصدی برق مواجه هستند و در چنین شرایطی یک 
واحد فولادی که روزانه ۹۰ مگاوات برق نیاز دارد، حتی 
نیمی از این میزان را دریافت نمی کند و محکوم به توقف 
تولید است، توجه داشته باشید که فولاد برای نورد شدن 
گر برق برای رسیدن به  به حرارت ۱۰۰۰ درجه نیاز دارد و ا
ود.  کمتر تولید پیش نمی ر این دما تامین نشود با برق 
که قطعی برق بر صنایع تحمیل  وی افزود: هزینه  هایی 
می کند کمرشکن و ضررهای برآمده از آن میلیاردی است 
و این هزینه ها بر قیمت نهایی تولیدات این صنایع تاثیر 
می گذارد، این اتفاق به رشد تورم می انجامد و در نهایت 
این  بهای  تولید  زنجیره  انتهای  در  که  هستند  مردم 
کبرپور  سوءمدیریت در تامین انرژی را پرداخت می کنند. ا
یادآور شد: امروز تنها صنعت است که دارد بهای بی برقی را 
در کشور پرداخت می کند وگرنه واحدهای تجاری و خانوار 
با مقوله بحران انرژی در کشور آشنایی ندارند، بر همین 
اساس اتاق بازرگانی تبریز به استانداری آذربایجان شرقی 
پیشنهاد داده که برای رفع مشکل ناترازی برق در استان و 
قطعی برق صنایع، برق خانوار و واحدهای تجاری هم دو 
ساعت در روز قطع باشد تا صنعت فشار بیشتری را متحمل 
نشود و علاوه بر تولیدکنندگان دیگر اقشار هم متوجه 
بحران کمبود برق باشند. این عضو هیات نمایندگان اتاق 
بازرگانی تصریح کرد: توانیر براساس قانون باید خسارتی که 
در پی قطعی برق به صنایع وارد می شود را بپردازد و واحد 
حقوقی اتاق بازرگانی ایران در تلاش برای مطالبه خسارت 

از محل این قانون است. 
 

نظاممالیاتی در یکاقدامماندگار آغاز
 به گفته سبحانیان انتخاب محل مصرف مالیات توسط 
مالیات دهندگان حوزه اصناف و مشاغل، تنها سه روز پس از 
ابلاغ آیین نامه نشاندار کردن مالیات ها، عملیاتی شد.رئیس 
سازمان امور مالیاتی در یکی از شبکه های اجتماعی اعلام کرد: 
آغاز یک اقدام ماندگار دیگر در نظام مالیاتی؛ انتخاب محل 
مصرف مالیات توسط مالیات دهندگان حوزه اصناف و مشاغل. 
تنها سه روز پس از ابلاغ آیین نامه نشاندار کردن مالیات ها، این 
مهم عملیاتی شد. در روزهای گذشته منابع مالی برای اتمام 
بیش از ۱۴۲ پروژه در استان های مختلف تامین شد. محمد 
هادی سبحانیان با انتشار ویدئوی زیر جزئیات بیشتری از این 
اقدام را تشریح کرد: پیش از این ایسنا در گفت وگو با دستیار 
مردمی سازی سازمان امور مالیاتی کشور اقدام مهم سازمان 
امور مالیاتی در راستای مردمی سازی اقتصاد را تشریح کرده بود. 
اقدامی که سازمان امور مالیاتی در قالب مصوبه هیات وزیران 
انجام داده است، یک آرزو در کشور بود که محقق شده است. 
به این ترتیب، مشخص می شود که مالیات ها دقیقاً در کجا 
مصرف می شود و فراتر از آن، مودیان می توانند محل هزینه کرد 
مالیات ها را مشخص کنند. سازمان امور مالیاتی اعلام کرده 
است که اسامی مودیانی که از این مسیر سهمی در انجام و راه 
اندازی پروژه های ملی و استانی داشته باشند با رضایت آنها 
اعلام عمومی خواهد شد. در این طرح قرار است سازمان برنامه 
و بودجه طرح های عمرانی ای را که طی سال جاری خاتمه پیدا 
می کنند، به سازمان امور مالیات معرفی کند. در ادامه مودی 
می تواند انتخاب کند که مالیات پرداختی اش در کدام طرح 

مورد استفاده قرار بگیرد. 

اخبار

رئیس سازمان بورس: 
قیمتگذاریدستوری

حذفمیشود
 رئیس سازمان بورس گفت: سازمان بورس، 
هفتم  برنامه  طبق  که  است  آن  دنبال  به 
توسعه، شرکت ها دیگر مشمول قیمت گذاری 
دستوری نشوند؛ البته شرکت های بورسی هم 
به پیگیری و اجرای این قانون، ملزم می شوند. 
مجید عشقی رئیس سازمان بورس و اوراق 
، به حکم برنامه هفتم توسعه مبنی بر  بهادار
لغو قیمت گذاری دستوری اشاره کرد و گفت: 
کنترل تورم یکی از  گذشته بحث  همواره از 
دغدغه های اصلی دولت ها بوده و نمی توان 
این مساله مهم و چالشی را به هیچ دولت 
خاصی نسبت داد اما همواره در طول این 
سال ها برخی سیاست گذاران به اشتباه بر 
خ ها در سمت  این باور بودند که با کنترل نر
عرضه شرکت های بزرگ می توان مانع افزایش 
تورم در کشور شد، ولی در عمل این امر به 
بر  مضاعف  فشار  و  دستوری  قیمت گذاری 
روند فعالیت شرکت های بزرگ منتج شده 
است و در نهایت شاهد تأثیر منفی این نوع 
تصمیمات بر روند تولید و عرضه شرکت ها و در 
نهایت رشد تورم بودیم. وی با اشاره به تجربه 
قیمت گذاری دستوری در صنعت خودرو و 
آثار نامطلوب آن طی سال های گذشته، افزود: 
صنعت خودرو تحت تأثیر برخی تصمیمات، 
وارد مسیر قیمت گذاری دستوری شد و این امر 
عملاً به مانع افزایش تولید خودرو و زمین گیر 
شدن خودروسازان در هشت سال گذشته 
کید کرد: برای رفع این  منجر شد. عشقی تا
درستی،  به  توسعه،  هفتم  برنامه  مشکل، 
کالاهای  به  را فقط  قیمت گذاری دستوری 
خاص و کالاهای انحصاری که در حال استفاده 
از ارز ترجیحی هستند، محدود کرده است و 
سازمان بورس، پیگیر است تا طبق برنامه هفتم 
توسعه، شرکت ها دیگر مشمول قیمت گذاری 
دستوری نشوند. شرکت ها هم به اجرای این 
قانون ملزم خواهند بود. رئیس سازمان بورس 
و اوراق بهادار گفت: با کمک مجلس، به عنوان 
ناظر اجرای قانون برنامه هفتم توسعه، در 
تلاش هستیم تا اجرای ماده ۴۸ قانون برنامه 
هفتم توسعه، مبنی بر ممنوعیت قیمت گذاری 
دستوری، در دولت چهاردهم اجرایی شود تا در 
نهایت زمینه افزایش جذابیت سرمایه گذاری و 
توسعه در شرکت ها فراهم شود و سازمان بورس 
همه توان خود را برای حمایت از سهامدارانی که 
منابع خود را برای کسب بازده مناسب از بورس 

وارد این بازار کرده اند، به کار گرفته است. 

کاهشچشمگیروارداتبرنج
 دبیر انجمن تولیدکنندگان و تامین کنندگان 
که در ثبت  کرد: مشکلاتی  برنج ایران اظهار 
کند بودن  سفارش واردات برنج پیش آمده، 
جریان تخصیص ارز به کاهش واردات برنج در 
سالی جاری انجامیده و افزون بر اینها شرایط 
کم شده  خاصی که در منطقه خلیج فارس حا
هزینه حمل برنج خارجی به ایران را افزایش داده 
است.  مسیح کشاورز، دبیر انجمن تولیدکنندگان 
و تامین کنندگان برنج ایران در گفت وگو با ایلنا 
از کاهش واردات برنج در سال جاری خبر داد 
و گفت: نیاز سالانه کشور به برنج وارداتی یک  
میلیون و ۲۰۰ هزار تن است، باید هر سال ۶۰۰هزار 
تن از این حجم پیش از ممنوعیت چهار ماهه 
واردات به کشور وارد شود؛ از ابتدای مرداد تا 
پایان آبان واردات ممنوع است و ورود ۶۰۰ هزار تن 
دیگر به پس از پایان ممنوعیت موکول می شود. با 
این حال از ابتدای سال جاری در سه ماهه اول 
که در آستانه ممنوعیت قرار داریم فقط ۲۵۰هزار 
تن وارد شده و در خوشبینانه ترین حالت تا آغاز 
ممنوعیت بیشتر از ۱۰۰ هزار تن به این حجم 
اضافه نخواهد شد و در نتیجه واردات برنج کشور 
در سال جاری پیش از ممنوعیت حدود ۳۵۰هزار 
کنون به کاهش  تن خواهد بود. وی افزود: آنچه ا
واردات برنج انجامیده مشکلاتی است که در 
میزان ثبت سفارش پیش آمده و علاوه بر آن 
تخصیص ارز به کندی صورت می گیرد. کشاورز 
ادامه داد: بخش خصوصی در ایران تنها از هند 
کستان برنج وارد می کند و به واردات برنج ارز  و پا
۲۸۵۰۰ تومانی اختصاص داده می شود اما تفاوتی 
که در تخصیص ارز به واردات برنج و تخصیص 
ارز در واردات دیگر کالاها وجود دارد این است 
که واردکننده ابتدا با اعتبار خود در صرافی یا 
بانک برنج وارد می کند و این برنج در بازار توزیع 
می شود و پس از آن وزارت جهاد در نامه ای به 
بانک مرکزی دستور پرداخت ارز به واردکننده را 
می دهد، بنابراین ما در انجمن تولیدکنندگان 
کید داریم  و تامین کنندگان برنج ایران همواره تا
رویه ای که به داستان واردات چای انجامید 
نمی تواند در واردات برنج اتفاق بیفتد زیرا چنانچه 
ح دادم واردکنندگان برنج ابتدا کالا را وارد  شر
می کنند و سپس ارز آن را می گیرند و این جریان 
چند سال است که در واردات برنج برقرار است. 
دبیر انجمن تولیدکنندگان و تامین کنندگان برنج 
ایران خاطرنشان کرد: علاوه بر مشکلات داخلی 
هزینه حمل دریایی کالا در منطقه خلیج فارس 
کنون در این منطقه  به دلیل شرایط خاصی که ا
برقرار است افزایش یافته و این اتفاق سبب شده 
شرکت های ترابری کانتینرهای خود را با هزینه 
بیشتری در اختیار بازرگانان قرار دهند، این امر 
حتی باعث افزایش هزینه های حمل زمینی شده 
و این موضوعات نیز به نوبه خود واردات برنج به 

ایران را سخت کرده است. 

: درگیری مجلس بر سر  آرمان ملی – صدیقه بهزادپور
کنش های مختلف در مجلس و بیرون از  رفع فیلترینگ به وا
آن منتهی شد و در نهایت به کوبیدن کتاب آیین نامه داخلی 
مجلس شورای اسلامی از سوی محمد قسیم عثمانی، نماینده 
کنش به درخواست وی برای  مردم بر روی میز در اعتراض به وا
بررسی این موضوع شد که با حضور حمیدرضا حاجی بابایی 
نایب رئیس مجلس شورای اسلامی، علی الحساب خاتمه 
یافت. استفاده از اپلیکیشن های فیلتر شده با استفاده از 
وی پی ان ها از سوی بسیاری از مسئولان در سطوح مختلف 
گر ممنوعه است، چرا  که ا کرده است  پارادوکسی را ایجاد 
کمیت نیز از آن  حتی از سوی برخی از بالاترین مقامات در حا
گر استفاده از آن چنین گسترده است، چرا  استفاده می شود و ا
با رفع ممنوعیت بازار کاذب فروشندگان فیلترشکن ها برچیده 
نمی شود؟ برخی از کارشناسان معتقدند؛ ممنوع شدن برخی 
از پلتفرم ها کام برخی از افراد را به قدری شیرین کرده است که 
نمی توانند تلخی رفعی ممنوعیت و تلخی حذف بساط بازار پر 

سود فیلترشکن فروشی را تحمل کنند. 
 

بازار پرسود فیلترشکن ها
علی حریت پرور در این باره به »آرمان ملی« گفت: ایران با 
موضوع پیچیده فیلترینگ اینترنت دست و پنجه نرم می کند 
که سال ها موضوع بحث و نگرانی بوده است. سیستمی که با 
عنوان »ممیزی« نیز از آن یاد می کنند که به منظور محدود 
کردن دسترسی به برخی از اپلیکیشن ها و سایت ها و... در کشور 
اِعمال می شود که البته سال هاست محدودیت استفاده از این 
گرام و... با فروش آزادانه انواع  پلتفرم ها مانند واتساپ، اینستا
وی پی ان ها نه تنها از سوی مردم عادی بلکه از طرف بسیاری 
از مسئولان نادیده انگاشته می شود و گویی دیگر تنها نامی از 
»فیلترینگ« برجای مانده است و البته بازار پر سودی به نام وی 
کارآمدی،  پی ان فروشی. از این رو سیستم فیلترینگ به دلیل نا
ناهماهنگی و تأثیرات منفی آن بر فضای دیجیتال کشور مورد 
انتقاد قرار گرفته است. او افزود: انتقاد به فیلترینگ و مطالبه رفع 
فیلتر بارها از سوی مسئولان در بدنه دولت با پاسخ عدم اختیار 
در این مقوله روبه رو شده و با این توضیحات مدعی هستند که؛ 
سیستم فیلترینگ توسط وزارت فناوری اطلاعات و ارتباطات بر 
اساس لیستی که ارائه می شود مسدود می گردد و این وزارتخانه 

فقط مجری اجرای این تصمیمات است، در حالی که فیلرینگ 
باعث رونق استفاده از فیلترشکن هایی می شود که معلوم 
نیست به کجا وصل هستند که با وجود همه گیر بودن آن 
در بین مردم عادی و مدیران و... آزادانه فعالیت می کنند و از 
سوی دیگر با رونق این وی پی ان ها امکان استفاده از برخی 
از سایت های مخرب که پیش از رواج فیلترشکن ها امکان 
استفاده از آن مسدود بود نیز رواج بیشتری پیدا کرده است 
و به این ترتیب آثار مخرب آن در بخش اقتصادی و فرهنگی و 

اجتماعی کاملاً مشهود است. 

سردرگمی در اِعمال فیلترینگ
این کارشناس فناوری اطلاعات اضافه کرد: علاوه بر این 
، اغلب وب سایت ها و پلتفرم های رسانه های  سیستم فیلتر
اجتماعی را که لزوما نامناسب یا تهدید کننده نیستند مسدود 
از وب  امر منجر به مسدود شدن بسیاری  این  می کند، 
سایت های قانونی و خدمات آنلاین شده است و برعکس، 
سیستم فیلتر اغلب در مسدود کردن وب سایت ها و پلتفرم های 
تلقی  تهدیدکننده  یا  نامناسب  که  اجتماعی  رسانه های 
می شوند، شکست می خورد. این باعث نگرانی در مورد گسترش 

اطلاعات نادرست و آزار و اذیت آنلاین شده است. 

کاهش امنیت خدمات دولتی - بانکی
حریت پرور با اشاره به کاهش امنیت استفاده از خدمات 
گفت:  بانکی و... با رواج فیلترشکن ها به دلیل فیلترینگ 
اقتصاد  بر  آن  تأثیرات منفی  به دلیل  فیلترینگ  سیستم 
دیجیتال، آموزش و نوآوری کشور مورد انتقاد قرار گرفته است. 
مسدود شدن برخی وب سایت ها و پلتفرم های رسانه های 
اجتماعی دسترسی به اطلاعات، آموزش و فرصت های شغلی 
را با مشکل مواجه کرده است. از طرفی رواج فیشینگ و هک 
کردن حساب های بانکی نیز با استفاده از خلأهای موجود 
ناشی از استفاده وی پی ان به شدت افزایش یافته است. 
علاوه بر این سیستم فیلترینگ شفاف نیست و معیارهای 
مورد استفاده برای مسدود کردن وب سایت ها و پلتفرم های 
رسانه های اجتماعی به صورت عمومی افشا نمی شوند. این 
امر باعث نگرانی در مورد پاسخگویی و مشروعیت این سیستم 

شده است. 

هک شدن سخت افزارهای ارتباطی
بر اساس این گزارش؛ کیوان نقره کار کارشناس فناوری 
اطلاعات دراین باره گفت: استفاده از برنامه های داخلی 
هر چند می تواند در این زمینه مفید واقع شود اما فعالان 
در فضای مجازی چندان تمایلی به استفاده از برنامه های 
داخلی ندارند و البته در این مسیر استفاده از فیلترشکن ها به 
منظور دسترسی به برنامه های فیلترشده جهت ادامه انجام 
فعالیت های کسب و کار خود، به حضور در دیگر برنامه های 
فیلتر شده و یا نشده انجامید، در عین حال میزان امنیت 
گوشی های تلفن همراه نیز کاهش یافت و پای هکرها به این 
عرصه راه یافت و آسیب ومشکلات بسیاری به خانواده ها باز 
کرده است. استفاده از پیام رسان های داخلی به جای پیام 
رسان های بین المللی در صورتی که ظرفیت مناسبی برای 
بارگذاری اطلاعات با حجم های سنگین داشته باشد مطلوب 
است اما در حال حاضر چنین ظرفیتی در این حوزه نداریم 
علاوه بر اینکه پیام رسان های داخلی به دلیل دولتی بودن 
امنیت مناسبی هم از نظر مردم دارا نیستند که البته امنیت از 
نظر مسائل سیاسی مطرح نیست بلکه در تعاملات فی مابین 
تجار داخلی نیز گزینه ای است که برخی از فعالان اقتصادی 
از آن بعنوان یکی از دلایل اصلی در استفاده نکردن این پیام 
گری اطلاعات  رسان ها عنوان کرده اند تا احتمالاً در معرض افشا

و تبادلات مالی و... قرار نگیرند. 

اختلال در کسب و کارها در فضاهای مجازی
این کارشناس افزود: با فیلترینگ برخی از پیام رسان ها مانند 
گرام و واتساپ و... استفاده از وی پی ان ها در کشور رونق  اینستا
که کسب و کار بسیاری از افراد بر پایه همین پلتفرم ها  گرفت، چرا
شکل گرفته بود و از این رو ترک آن برای برخی از افراد متصور 
نبود، در این راستا خرید و فروش فیلترشکن ها نیز کسب و کاری 
جدید بود که بدون شفاف سازی نوع فعالیت و مجوز گردش 
مالی آن و... در ایران آغاز شد، در حالی که آن میزآنکه برای 
فیلتر کردن برخی از برنامه ها جدیت وجود دارد برای ممانعت 
از خرید و فروش این وی پی ان ها نظارت و فشاری وجود ندارد 
و این کار به یکی از خدمات درآمدزا تبدیل شد. بر اساس آمار 
رسمی و غیررسمی، گردش مالی خرید و فروش فیلترشکن ها 
دوبرابر بودجه وزارت ارتباطات است و مشخص نیست که با 

چه پشتوانه ای در استمرار است. 

کنش آیت ا... جوادی آملی به فیلترینگ ها وا
بر اساس این گزارش؛ آیت ا... جوادی آملی در دیدار با 
سیدمحمدامین آقامیری، دبیر شورای عالی و رئیس مرکز ملی 
فضای مجازی به صراحت اعلام کرد: »هم فضای مجازی بسته 
می شود، هم فیلترشکن فروخته می شود؟ این با اخلاق سازگار 
نیست.« هم میهن ضمن اشاره به ضدونقیض گویی ها، ادامه 
کنش آیت ا...  اعمال فیلترینگ و فروش فیلترشکن ها به بیان وا
کید  جوادی آملی پرداخت. او درباره استفاده از فضای مجازی تا
کرد: »در همان اوایل که فضای مجازی مطرح شد، ما گفتیم که 
این فضا، فضای حقیقی است و نه فضای مجازی. در فضایی 
که اندیشه ردوبدل می شود، در فضایی که شما می توانید 
خواسته های خود را مطرح کنید و خواسته های دیگران را پاسخ 
کید  دهید، این فضا، فضای حقیقی است.« این مرجع تقلید تا
گر دیگری بفهمد،  کارها را به گونه ای انجام دهید که ا کرد: »
گر  گر کار و عملی، زیر میزی و رو میزی است که ا خجل نشوید. ا

مردم بفهمند، خجل می شوید، نباید آن کار را انجام دهید. 

»آرمان ملی« درباره آزادی استفاده از اپلیکیشن های ممنوع به قید فیلترشکن گزارش می دهد

 ممنوعــــه شیریـــــــن
   معمای آزادی ممنوعه هایی به قید فیلترشکن

کمیسیون  عضو  منان رئیسی،  محمد     
عمران مجلس، در برنامه تلویزیونی »پایش« 
کید بر ضرورت پایبندی  حاضر شد و با تا
مسکنی  وعده های  به  چهاردهم  دولت 
دولت های پیشین، مردمی سازی ساخت 
گران را از  مسکن و کوتاه کردن دست سودا
اولویت های دولت جدید برای ساماندهی 
سمت عرضه و تقاضای بازار زمین و مسکن 
دانست. محمد منان رئیسی در توضیح روند 
تغییر نسبت تقاضای مصرفی و سرمایه ای 
بازار مسکن گفت: با بررسی نمودارهای مرتبط 
با سرگذشت بازار مسکن در ۵۰ سال اخیر 
به نتایج جالبی می رسیم. ۵۰ سال گذشته، 
در آستانه  انقلاب اسلامی، نسبت مسکن از 
جهت مصرفی بودن به سرمایه ای بودن آن، 
۸۰ به ۲۰ است. این درحالی است که امروزه این 

نسبت بالعکس شده است. یعنی ۸۰ درصد 
مسکن های تولید شده جنبه  سرمایه ای دارند 
و کسی در آنها مستقر نمی شود. علت این 
موضوع، الگوی نادرست تولید مسکن است؛ 
الگوی نادرست یعنی انبوه سازی و الگوهای 
کارآمدی آنها بر همگان اثبات  عمودی که نا
شده است. عضو کمیسیون عمران مجلس 
ضمن اشاره به نقش مردمی سازی ساخت 
گری توضیح داد:  کاهش سودا مسکن در 
طبق آمار رسمی، حد فاصل سال های ۸۵ تا 
۹۵ ده میلیون و پانصدهزار واحد مسکونی 
ساخته شده است که در این مدت فقط دو 
میلیون و پانصدهزار نفر صاحب خانه شدند. 
گری. همین  بقیه ی این تعداد می شود سودا
حالا در شهر تهران هم بین آپارتمان های 
انبوه سازی شده بسیاری از واحدها خالی از 

سکنه هستند. طبق برآوردها در تهران ۳۰۰ 
الی ۵۰۰ هزار واحد خالی داریم. درحالی که 
گذار کنیم و دولت  گر زمین را به خود مردم وا ا
فقط به اعمال ابزارهای تنظیم گری بپردازد، 
این تعداد به مراتب کاهش خواهد یافت. در 
خ  این حالت شاهد جهش تولید و کاهش نر
تورم خواهیم بود. انتظار می رود دولت آینده 
مرتکب این خطا نشود. وی افزود: اخیرا متوجه 
شدیم که جمعی از کارشناسان که بین آنها 
شهردار کلان شهر، معاون وزیر و... حضور دارند، 
نامه ای به رئیس جمهور منتخب نوشتند که 
در آن خواستار در پیش گرفتن سیاست غلط 
عمودی سازی شدند و راه های رهایی از وضع 
موجود در بازار مسکن را توجه به بافت فرسوده، 
عدم عرضه  زمین، کوچک سازی و... دانستند. 
بنده از ریاست جمهوری محترم استدعا می کنم 

از به کار بستن سیاست های نادرست و از پیش 
شکست خورده اجتناب کنند. رئیسی با اشاره 
به لزوم توجه به فرهنگ ایرانی- اسلامی در 
کرد: با توجه به اینکه  ساخت مسکن بیان 
فرهنگ کشور ما متشکل از فرهنگ اسلامی و 
ایرانی است، امکان هم سو شدن با سایر نقاط 
جهان را در بحث ساخت مسکن نداریم. قرار 
نیست که هر کاری در کشورهای دیگر انجام 
می شود را ما نیز تکرار کنیم. ساخت مسکن 
با زیست بوم و فرهنگ ملی  باید متناسب 
باشد. برای مثال در ایران که ۶۰ درصد بانوان، 
خانه دار هستند؛ نسخه مسکن باید با نسخه 
کثر زنان آن نیز شاغل و نیمی از روز  کشوری که ا
بیرون خانه هستند؛ فرق کند. طبیعی است 
که نمی توان واحد های ۳۰، ۴۰ و یا ۵۰ متری را در 

ایران با این تعداد از زنان خانه دار، تجویز کرد. 

  در پی اعمال و ابلاغ افزایش قیمت شش 
محصول گروه صنعتی ایران خودرو توسط این 
شرکت، معاون صنایع حمل ونقل وزارت صنعت، 
کید بر اینکه افزایش  معدن و تجارت، ضمن تا
قیمت مورد درخواست شرکت های خودرویی 
بوده و همچنان در مراحل بررسی و تشریفات 
قانونی است؛ اما تا این لحظه، هیچگونه مجوز 
و ابلاغ رسمی در خصوص افزایش قیمت ها 
به این شرکت و همچنین سایپا داده نشده 
است. در حالیکه )چهارشنبه( مدیران گروه 
صنعتی ایران خودرو در ابلاغیه از افزایش رسمی 
قیمت شش محصول خود خبر داد، وزارت 
صنعت، معدن و تجارت، وجاهت قانونی اعمال 

کید صریح  این افزایش قیمت را رد کرده و به تا
معاون صنایع حمل ونقل این وزارتخانه هنوز 
وزارت صمت مجوز افزایش قیمت محصولات 
ایران خودرو را ابلاغ نکرده است. گفتنی است 
که از دی ماه سال گذشته، مسئولیت ابلاغ و 
اعلام قیمت محصولات خودروسازان براساس 
آنچه که سازمان حمایت بررسی و تایید می کند، 
گذار شده  به وزارت صنعت، معدن و تجارت وا
است. در پی ابلاغیه گروه صنعتی ایران خودرو 
در رابطه با قیمت جدید محصولات این شرکت، 
احمد اقایی- معاون صنایع حمل ونقل وزارت 
صنعت، معدن و تجارت در گفت وگو با ایسنا، 
تصریح کرد: ایران خودرو درخواست خود مبنی 

بر افزایش قیمت محصولات در راستای اصلاح 
و به روزرسانی قیمت ها را به وزارت صمت اعلام 
کرده اند که این درخواست در حال بررسی  است و 
تشریفات قانونی آن بایستی انجام شود؛ بنابراین 
تا این لحظه هیچ ابلاغ رسمی به ایران خودرو یا 
سایپا در رابطه با افزایش قیمت این خودروسازان 
در سال جاری که ناشی از محاسبات و هزینه ها 
و... باشد نداشتیم و در حقیقت، هنوز مجوز 
وزارت صنعت، معدن و تجارت را ندارد. وی در 
رابطه با افزایش قیمت اعمال شده در محصولات 
که منجر به اعتراض  خودروسازان مونتاژی 
کرد:  مشتریان نیز شده است، شفاف سازی 
گذشته مربوط  موضوع به ٢۴ دی ماه سال 

می شود که به دلیل تغییرات در حقوق گمرکی 
مورد درخواست قرار گرفته بود؛ بنابراین ما بر 
مبنای آن، تغییرات را براساس تغییر حقوق 
ورودی اعلام کردیم. آقایی خاطرنشان کرد: 
بنابراین هیچگونه افزایش قیمتی ایجاد نشده 
از  بوده است،  تغییر قیمتی هم  گر  ا و صرفاً 
جهت تغییر حقوق ورودی بوده که به تصویب 
هیات وزیران رسیده است. تغییرات قیمتی که 
گروه صنعتی یکی از  به طور مثال محصولات 
خودروسازان مونتاژی )مدیران خودرو( اعمال 
کرده است، تنها ناشی از تغییرحقوق ورودی 
و حقوق گمرکی بوده که خودروساز به گمرک 
اعلام کرده و آن میزان تغییر که مصوبه و مورد 
تایید هیأت دولت بوده، بر روی قیمت خودرو 
محاسبه و اعمال شده است. بنابراین افزایش 
قیمت ناشی از دستمزد و سایر موارد اعمال 

نشده است. 

محمد منان رئیسی، عضو کمیسیون عمران مجلس: 

مردمی سازی ساخت مسکن اولویت دولت باشد

معاون وزیر صمت:  

 مجوزی برای افزایش قیمت محصولات ایران خودرو نداده ایم

ویــــــــژه

  

بشکهای صادراتیکمیلیونو۴۵۰هزار
نفتایرانبهچین

تحلیلگران موسسه استاندارد چارتر در گزارشی تایید نشده 
صادرات نفت ایران به چین در ماه ژوئن سال جاری میلادی را 
در حدود یک میلیون و ۴۵۰ هزار بشکه در روز محاسبه کردند. 
به گزارش  مهر به نقل از اویل پرایس، تحلیلگران مؤسسه 
استاندارد چارترد با اشاره به افزایش صادرات نفت ایران مدعی 
شدند آب های مالزی تبدیل به مسیری برای انتقال کشتی 
به کشتی نفت ایران شده است. طبق ادعای این مؤسسه، 
واردات نفت خام ایران توسط چین از مالزی در ماه ژوئن به 
۱.۴۵۶ میلیون بشکه در روز رسیده است، یعنی دومین رکورد 
بزرگ ماهانه ایران. متخصصین کالا عقیده دارند تولید نفت 
خام مالزی حدود ۰.۳۵ میلیون بشکه در روز است در حالی 
که صادرات این کشور معمولاً به طور متوسط به ۰.۲ میلیون 
بشکه در روز می رسد. به علاوه، بیشتر نفتی که چین از مالزی 
وارد می کند تولید این کشور نیست.برخی منابع رسانه ای ادعا 
می کنند این نقل و انتقال ها از طریق ناوگانی از نفتکش های 
قدیمی صورت می گیرد که بیمه کننده مشخصی ندارند. این 

نفتکش های قدیمی فرستنده های خود را خاموش می کنند.


